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头颈部肿瘤低剂量CT的临床应用进展
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随着医疗技术的进步，肿瘤等疾病发病率增加，CT临床应用越来越广泛，随之带来的CT辐射对患者的损害日益显

著。患者在CT扫描过程中受到的辐射损害日趋得到关注。头颈部是CT扫描最常用的部位之一，低剂量CT在头颈部

的应用越来越受到临床的重视，本文就低剂量CT扫描技术在头颈部肿瘤疾病的临床应用进展作一综述。

With the advancement of medical technology and increased incidence of oncological diseases,the clinical

application of computed tomograph(CT) has become more and more extensive,and the damage of radiation is

increasingly.The radiation damage suffered by the patient during the CT scan is getting more and more

attention.The head and neck is one of the most commonly region used CT scans.The application of low-dose CT

in the head and neck get more attention from the clinic.This is a review of the clinical application with low-

dose CT scan technology in head and neck diseases.
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